

Title (en)

Work feeding device and method for a sewing machine.

Title (de)

Verfahren und Vorrichtung zum Steuern des Stoffschiebers einer Nähmaschine.

Title (fr)

Procédé et dispositif de commande du transporteur d'une machine à coudre.

Publication

EP 0123036 A1 19841031 (DE)

Application

EP 84101559 A 19840215

Priority

CH 157483 A 19830323

Abstract (en)

[origin: US4567838A] The lifting device (19) of the presser foot (21) of a sewing machine is operable through the use of an operating axle (18) and a toggle lever (20). The operating axle (18) is connected to a slide (15) capable of engaging and disengaging a coupling mechanism (10). The coupling mechanism (10) is arranged between the lifting device (6) of the feed dog (3) and the oscillating drive means (7) of the lifting device. During the lifting of the presser foot (21) by means of the toggle lever (20), the coupling pin (12) of the coupling mechanism (10) is simultaneously placed out of engagement with the driven oscillating lever (8) by means of the slide (15). Thus the drive of the lifting device (6) is interrupted, and a spring (13) pulls the feed dog (3) into its lowered position. Thus the manipulation of the sewing material is made possible without the feed dog presenting an obstacle.

Abstract (de)

Die Lüftungsvorrichtung (19) des Stoffdrückers (21) der Nähmaschine ist über eine Betätigungsachse (18) durch einen Kniehebel (20) bedienbar. Die Betätigungsachse (18) steht mit einem Schieber (15) in Verbindung, der eine Kupplungsvorrichtung (10) ein- und ausrücken kann. Die Kupplungsvorrichtung (10) ist zwischen der Hubvorrichtung (6) des Stoffschiebers (3) und deren Schwingantrieb (7) angeordnet. Beim Anheben des Stoffdrückers (21) mittels des Kniehebels (20) wird gleichzeitig mittels des Schiebers (15) der Kupplungsbolzen (12) der Kupplung (10) ausser Eingriff mit dem angetriebenen Schwinghebel (8) gebracht. Damit ist der Antrieb der Hubvorrichtung (6) unterbrochen und eine Feder (13) zieht den Stoffschieber (3) in seine Absenkklage. Dadurch ist ein Manipulieren des Nähguts ohne Behinderung durch den Stoffschieber möglich.

IPC 1-7

D05B 27/24

IPC 8 full level

D05B 27/24 (2006.01)

CPC (source: EP US)

D05B 27/24 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] DE 179615 C
- [A] US 2355189 A 19440808 - TOZIER EDGAR H
- [A] FR 2141027 A5 19730119 - MEFINA SA
- [A] US 2718202 A 19550920 - JOHNSON RALPH E, et al

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB IT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0123036 A1 19841031; EP 0123036 B1 19860903; AU 2602584 A 19840927; AU 558206 B2 19870122; CH 658268 A5 19861031; DE 3460585 D1 19861009; JP S59174188 A 19841002; JP S6234536 Y2 19870903; JP S6276977 U 19870516; US 4567838 A 19860204

DOCDB simple family (application)

EP 84101559 A 19840215; AU 2602584 A 19840322; CH 157483 A 19830323; DE 3460585 T 19840215; JP 15956986 U 19861020; JP 4303984 A 19840308; US 58685984 A 19840306